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 اعلام زمان دقیق واریز 
سود سهام عدالت 

آرمان ملی: مدیر عامـــل شرکـــــت 
سپرده گذاری مرکزی با اشاره به این که سود 
سهام عدالت ۵۳۲ هزار تومانی برای سال ۹۹ 
حدود ۵۵۰ هزار تومان است گفت: برآورد 
زمانی ما این است که در دهه سوم اسفنـــد 
می توان سود را به حساب مشمولان واریز کرد. 
محمد باغستانی مدیرعامل شرکت سپـــرده 
گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجــوه 
)سمات( با اشاره به اینکه سود سهام عدالت 
جاماندگان سال ۹۸ همراه با سود سال ۹۹ 
پرداخت می شود، گفت: سود منتهی به اسفند 
۹۹ مشمولانی که ۵۳۲ هزار تومان در سبد 
سهام خود دارند، حدود ۵۵۰ هزار تومان خواهد 
بود که به حساب مشمولان واریز می شود. وی 
با تأکید بر اینکه تلاش می شود با همکاری 
شرکت های سرمایه پذیر همه سودها یک جا 
پرداخت شود، افزود: برآورد زمانی ما این است 
که در دهه سوم اسفند می توان سود را به حساب 

مشمولان واریز کرد.

روند صعودی پیک ششم 
ایسنا: بنا به آمار رسمی وزارت بهـــداشت 
از پنج شنبه تا جمعه )۲۹ بهمن( ۱۹۳۱۷ بیمار 
جدید کووید۱۹ در کشور شناسایــی شدند 
که دو هزار و ۵۶۶ نفر از آنها بستـــری شدند. 
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشـــور بـــه ۶ 
میلیــون و ۹۱۳ هزار و ۴۲۷ نفر رسید. ۱۸۷ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و 
مجموع جانباختگان این بیماری به ۱۳۴ هزار و 
۶۰۷ نفر رسید. در حال حاضر ۲۴۷ شهرستان 
در وضعیت قرمز، ۱۱۲ شهرستان در وضعیت 
نارنجی، ۸۹ شهرستان در وضعیت زرد و هیچ 

شهرستانی در وضعیت آبی قرار دارند. 

افزایش ۲۵ درصدی نرخ کرایه 
آرمان ملی: رئیس کمیسیــون حمل ونقل 
شورای شهر تهران از افزایش ۲۵ درصدی 
نرخ مترو و اتوبوس و کرایه تاکســی در سال 
۱۴۰۱ خبر داد. جعفر تشکری هاشمی گفت: 
حتی اگر افزایش هزینه ها بیشتر از ۲۵ درصد 
باشد که حتما بیشتر است، مابه التفاوت آن 
را از محل کمک های شهرداری و اگر بتوانیم از 
محل کمک دولت جبران می کنیم. در مورد نرخ 
کرایه تاکسی نیز همین قاعده رعایت می شود و 
افزایش نرخ کرایه سال آینده از ۲۵ درصد بیشتر 
نخواهد بود اما سعی می کنیم تفاوت نرخ تورم با 
نرخ کرایه تاکسی را از محل اجازه نصب تبلیغات 
روی بدنه و داخل تاکسی ها جبران شود تا برای 

رانندگان تاکسی مقرون به صرفه باشد. 

 از بازآفرینی شهری 
تا الگوهای معماری

آرمان ملی: سخنگوی مجمــــع روسای 
کمیسیون های شهرسازی مراکـــز استان های 
کشور با اشاره به برگزاری اولین جلسه مجمع 
در شهر تبریز، اظهار کرد: نمایندگان در 
شوراهای اسلامی شهر از وزارت راه وشهرسازی 
انتظار دارند در خصوص ساماندهی بافت های 
زمین،  تامین  به  نسبت  نشینی  حاشیه 
اعتبارات مالــی و ارائه تسهیلات تشویقی 
جهت بهسازی و بازآفرینی شهری حمایت 
کنند. روح اله امرالهی افزود: یکی از موارد 
دیگر درخواستی از وزارت راه وشهرسازی 
بازگرداندن حق رای روسای کمیسیون های 
شهرسازی و معماری در کمیسیون ماده ۵ 
است، از دیگر موارد مدنظر در اجرای طرح 
اقدام مسکن ملی است، که انتظار می رود 
ساخت مسکن در این طرح متناسب با فرهنگ 

ایرانی- اسلامی مورد توجه قرار گیرد. 

هشدار آبگرفتگی و سقوط بهمن 
آرمان ملی: سازمان هواشناسی با اشاره به 
ورود سامانه بارشی به کشــور برای ۳۰ استان 
کشور هشدار آب گرفتگی معابر، انسداد راه های 
روستایی، کولاک برف و ریزش به همن صادر 
کرد. از بعدازظهر امروز با ورود سامانه بارشی 
به تدریج در مناطق غرب، جنوب غرب، شمال 
غرب، دامنه های زاگرس مرکزی، ارتفاعات و 
دامنه های جنوبی البرز و سواحل غربی دریای 
خزر بارش برف، باران، وزش باد شدید موقتی 
و رعدوبرق پیش بینی شده است. روز یکشنبه 
شدت بارش ها در مناطق ذکر شده افزایش 
می یابد و علاوه بر این مناطق، بارش ها در شمال 

فارس و بخش هایی از مرکزی ادامه دارد. 

حصارکشی اطراف تئاتر شهر
ایلنا: سخنگوی شورای شهر تهـــران گفت: 
شهرداری منطقه ۱۱ براساس تجربیــات قبلی 
بر این باور است که حصارکشی روش مناسبی 
برای برون رفت از شرایطی که در تئاتر شهر به 
وجود آمده نیست. علیرضا نادعلی کرد: ما نیز در 
بازدیدی که از این محل داشتیم شرایط حضور 
معتادان، دستفروشان و آسیب های اجتماعی 
اطراف تئاتر شهر را ارزیابی کردیم. شرایط در 
این محل به گونه ای است که محیط نامناسبی 
را ایجاد کرده است. پیشنهادات متعددی داده 
شد از جمله اینکه حصاری البته نه از جنس 
دیوار جداکننده در اطراف تئاتر شهر کشیده 
شود، اما نظر مجموعه مدیریت شهری بر این 

موضوع نیست. 

بر اساس آنچــه متخصصین آمار اپیدمیولوژی طبق مطالعات 
بومی مطرح کرده اند، به نظر می  رسد از نظر میزان بستری و مرگ 
و میر در حال صعود هستیم و ممکن است هفته اول اسفند به قله 
پیک ششم برسیم. بر اساس مدل سازی اپیدمی که در کشورهای 
مختلف انجام شده به نظر می رسد تا اوایل فروردین پیک ششم 
ادامه دارد و از اوایل فروردین ۱۴۰۱ منحنی پیک ششم به تدریج 
نزولی شده و تا اردیبهشت ادامه پیدا می  کند و بعد از آن به شرایط 
عادی می  رسیم. پیش بینی قبلی بر این بود در پیک ششم میزان 
مرگ و میر به حدود ۱۵۰ مورد می  رسد در حالی که به تازگی گفته 
می  شود میزان مرگ در پیک فعلی ۲۰۰ مورد را رد نخواهد کرد و 
در قله پیک به حدود ۲۰۰ مرگ خواهیم رسید. آنچه مردم باید 
انجام دهند بارها گفته شده است. در روزهای آتی افراد تا حدی که 
می  توانند از تجمع در جاهای شلوغ و مجامع و سالن های بزرگ و 
پرجمعیت و دورهمی های خانوادگی باید بشدت پرهیز کنند و اگر 
به هر علتی وارد جمع می  شوند یا از خانه خارج شدند، پروتکل های 
بهداشتی را بشدت رعایت کنند که مهم ترین شان زدن ماسک 
است که به طور مناسب بینی و دهان را بپوشاند، فاصله اجتماعی 
و شست و شوی دست ها را فراموش نکنند چرا که سویه امُیکرون 
مدت ها روی پوست باقی می  ماند. همچنین کسانی که علائم عفونت 
سرماخوردگی از جمله آبریزش بینی، تب و ضعف وبی حالی دارند 
به ویژه کسانی که نقص سیستم ایمنی دارند یا داروهای سرکوب 
کننده مصرف می  کنند، باید در منزل استراحت کنند. بر اساس 
مصوبه کمیته علمی کرونا مدت زمان قرنطینه در افراد بدون علامت 
حداقل ۵ روز است و بعد از ۵ روز می  توانند از قرنطینه خارج شوند. 
همچنین به افراد سنین بالای ۶۵ سال دارای بیماری زمینه ای 
و بیماران پیوندی اکیداً توصیه می شود از منزل خارج نشوند. 
همچنین افرادی که در خانواده مبتلا شده اند به این افراد نزدیک 
نشوند. این افراد اغلب مریض های بستری و در ای سی یو هستند و 
اتفاقاً کسانی که دچار مرگ و میر شده اند یا سنین بالا داشتند یا به 
هر علتی واکسیناسیون شان را انجام نداده اند یا از داروهای سرکوب 
کننده سیستم ایمنی مصرف کرده اند. متاسفانه افزایش موارد فوتی 
کودکان در پیک ششم کرونا به دلیل عدم انجام واکسیناسیون و 
ایمنی کافی در برابر امُیکرون افزایش داشته و مراکز درمانی در 
حالت آماده باش کامل هستند. در این میان یکی از مصوبات اخیر 
ستاد ملی مقابله با کرونا تأکید بر واکسیناسیون مادران باردار است 
تا با افزایش سطح آنتی بادی های ضد ویروس بتوانند نوزادان را تا 

چند ماه اول بعد از تولد در برابر سویه امُیکرون نسبتا ایمن کنند. 

 کاهش پیک ششم 
تا فروردین 1401 

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              
پیامک بانک ها

متاسفانه چند روزی هست که هیچ پیامکی از بانک ها 
دریافت نمی کنم، سامانه بانک ها دچار مشکل شده است و هیچ 
برنامه ای برای درست کردن این سامانه ندارند. از مسئولان 

تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگی کنند. 
اکبری از تهران

وام بدون ضامن
امیدوارم این وام بدون ضامن که می گویند برای همه افرادی 
که دارای شرایط هستند فراهم شود در حال حاضر که تمام 
بانک ها اعلام می کنند این وام برای بانک ها ابلاغ نشده است . 
یک شهروند از تهران

قطع یارانه
دولت نه تنها یارانه معیشتی ما را قطع کرده از این ماه یارانه 
۴۵ تومانی را هم دیگر نداده است. بعد این ماه یارانه صدتومانی 
را به نام خودشان به مردم داده اند! یارانه ما را قطع می کنید 
بعد به نام خودتان به اشخاص دیگر واریز می کنید این چه 

معنا دارد؟!
حسینی از تهران 

سهمیه گازوئیل
راننده کامیـــون باری هستم می خواستم بدانم، چرا ستاد 
سوخت کشور سهمیه گازوئیل کامیون ها را کاهش داده با 
این روند ما سوخت تا پایان ماه نداریم این سهمیه تنها جواب 
یک هفته ما را می دهد. از مسئولان تقاضای رسیدگی به این 

موضوع را داریم. 
یک شهروند از اصفهان

نبود دارو
قرص ریتالین برای بیماران اوتیسم نیست، ولی در بازار آزاد 
با ۴ میلیون به فروش می رسد. مسئولان در این مورد رسیدگی 
کنند، زیرا واقعا بیماران اوتیسم با کمبود این دارو با مشکلات 

فراوانی روبه رو هستند. 
کمالی از تهران

جمع آوری اشغال ها
ما ساکنین خیابان نوش آبادی همیشه با مشکل روی زمین 
ریخته بودن آشغال ها سروکار داریم،فاصله زمانی بین خالی 
کردن آشغالی ها خیلی زیاد است و انقدر آشغالی پر می شود 

که روی زمین میریزد.لطفا رسیدگی. کنید
احمدی از تهران

گرانی مرغ
در بازار آزاد قیمت مـــرغ ۳۵ هزار تومان است،از دولــت 
خواهشمندیم با ایجاد نمایشگاه های بهاره مرغ را بدون واسطه 

و با قیمت دولتی به دست مصرف کنندگان واقعی برسانند
موسوی از تهران

حمیدرضا جماعتی
دبیر کمیته علمی کرونای کشور 

یادداشـــت

دو سال گذشته و هنوز معمای تاخیر خرید 
واکسن و چرایی این اتفاق تا پایان دولت دوازدهم 
حل نشد!، در حالی که تا دولت سیزدهم شروع 
به کار کرد، سیل واکسن به کشور سرازیر شد. دو 
سال گذشت، اما هنوز معلوم نیست که آن یک 
میلیون یورویی که از صندوق ذخیره ارزی ، برای 
کنترل کرونا برداشته شد، در کجا هزینه گردید، 
در حالی که دولت کمترین میزان حمایت را از 
اقشار آسیب پذیر جامعه انجام داد و از آن پول برای 
خرید واکسن هزینه نگردید. دو سال گذشت و 
هنوز دل ده ها هزار خانواده و زن بی سرپرست به 
دلیل مرگ همسرشان خون است و تعلل در خرید 
واکسن، مسیر زندگی آنها و فرزندانشان را برای 
همیشه عوض کرد. دو سال گذشت و هنوز ایران 
در پیک های کرونا سردرگم است، چرا؟  اما هنوز 
از یاد کسی نرفته! در روزهایی که چشم وزارت 
بهداشت وقت به رسیدن هواپیماهای واکسن های 
اهدایی و رایگان از کشورهای دیگر بود، مردم در 
بیمارستان ها هر روز فقیرتر می شدند یا عزیزانشان 
بر اثر تعلل مسئولان در چاله آهک مدفون می شدند. 
تا اوایل شهریور امسال که به قول وزیر بهداشت 
جدید، سیل واکسن کرونا به سمت کشور سرازیر 
شد! و در روز دوم شهریور که وزیر بهداشت دولت 
دوازدهم نامه پر سوز و گدازی نوشت و درخواست 
حلالیت از مردم کرد، ۱۰۳ هزار و ۳۵۷ نفر جانشان 
را به دلیل کرونا از دست داده بودند و در همان روز 
۷۰۹ ایرانی، راهی قطعه بحران آرامستان ها شدند 
و فقط حدود ۵۷۲ هزار دُز واکسن کرونا در کشور 
تزریق شده بود، که بر خلاف وعده مسئولان بیشتر 

آن واکسن  ها اهدایی کشورهای دیگر بود. 
  واکسن هایی که تست نشده بود! 

شاید بتوان پاسخ این سوالات را در گفت وگوی 
اخیر مصطفی قانعی-  عضو کمیته علمی کشوری 
مقابله با کرونا و عضو کمیته ملی واکســـن کرونا 
جست وجو کرد. وی در گفت وگو با ایسنا مدعی 
شده است: »من در ریز تصمیم گیری های واکسن 
بودم تا جایی که من اطلاع دارم یک تصمیـــم را 
با ریسک آن باید یک نفر می گرفت. یعنی می گفت 
واکسن خارجی از چین بیاوریم و ریسک عوارض آن 
را یک نفر در جمهوری اسلامی قبول می کرد!. این 
یک مسیر اورژانسی بود و آن واکسن )سینوفارم( 
جایی تست نشده بود!.« قانعی در بخش دیگری 
از صحبت های می گوید: »وقتی در چنین شرایطی 
وارد می شوید می بینید که قبلا به قوه قضائیه رفته 
بودند و یک اعلام برائت گرفته بودند که اگر مشکلی 
پیش آمد بعدا ما را محاکمه نکنید چون برخی فقط 
نتیجه خوب را می خواهند و این سبب شد یک 

مقدار جسارت تصمیم گیری کم شود که پیش خود 
می گفتند اگر واکسن بیاید و عارضه دهد می خواهند 
بگویند در حالیکه واکسن آمریکایی موجود بود 
رفتند از چین واکسن آوردند و این هم حاصل آن 
تصمیم است. البته به غیر از چین هم کسی به ما 
واکسن نمی داد. ولی جسارت تصمیم گیری وجود 
نداشت و همین تاخیر در تصمیم گیری ما را ۶ ماه 
عقب انداخت و فضای رسانه ای هم از ابتدا شکل 
گرفته بود.« این گفته ها در شرایطی مطرح می شود 
که برکسی پوشیده نیست با وجود تحریم ها و 
البته ادعای وزیر بهداشت وقت )سعید نمکی( 
که هر هفته می گفت: »سبد خرید واکسن را در 
کواکس گذاشته ایم و جز اولین کشورهایی هستیم 
که به ما واکسن می دهند« که زمان ثابت کرد که 
این صحبت ها برای فرار از انتقاد رسانه ها بوده، 
تمام تمرکز دولت بر تولید واکسن های رنگارنگ 
داخلی بود. هفت واکسنی که پس از رونمایی، 
تعداد تزریق های آن به ۲ میلیون دز هم نمی رسد 
و بنا به گفته قانعی معتقد است که هیچ گاه از تولید 
واکسن های داخلی حمایت نشد و گفته است: 
»اکنون شرایط نیازمند مدیریت دولتی است یعنی 
نباید زیرساخت را رها کنیم. دولت باید اعلام کند 
که فلان قدر هزینه می دهد و به واکسن ساز سفارش 
ساخت واکسن می دهد تا شرکت واکسن بسازد و 
در انبار نگه دارد تا ببیند چه پیش خواهد آمد. این 

حمایت وجود ندارد.«
  یک میلیارد یورو هزینه چه شد؟  

وی در پاسخ به این سوال که آیا از مبلـــغ یک 
میلیارد یورو صندوق توسعه ارزی که مقام معظم 
رهبری دستور دادند در زمینه کرونا هزینه شود، 
مبلغی هم در اختیار واکسن سازها قرار گرفت یا 
خیر؟، می گوید: »مبلغی از آن پول بـــرای حمایت 
واکسن سازها صورت نگرفت. تنها یک بار شورای 
عالی امنیت ملی نشست و به واکسن وزارت دفاع، 
واکسن انستیتو پاستور و واکسن انستیتو رازی پولی 
داد که آن هم از دلاری بود که وزارت بهداشت داشت 
و گفت بخشی به واکسن سازها داده شود که اینها هم 
دولتی هستند و باید کسی هم پیدا می شد تا ریال 
آنها را بدهد. در هر صورت حمایتی از بخش خصوصی 
صورت نگرفت. در مورد این یک میلیارد یورو باید 
بدانیم که سیستم بهداشتی اصلا نمی توانست 
از کسی که کرونا دارد هزینه دریافت کند و این 
بیمارستان های وزارت بهداشت را به ورشکستگی 
می رساند و این در شرایطی بود که درآمدهای 
بیمارستانی از بین رفته بود. کل این یک میلیارد یورو 
خسارتی بود که به بخش درآمدی وزارت بهداشت 

زده شد چون قرار بود از بیماران پول نگیرند.«

  اما خیلی ها با کرونا فقیر شدند 
بازهم باید یک عقبگرد به صحبت های مسئولان 
وقت بزنیم تا ببینیم برخلاف این ادعا تا چه اندازه، 
درمان کرونا مردم را فقیر کرد. در شرایطی که 
بیمارستان های دولتی و خصوصی پر بودند، 
یک شب بستری در بیمارستان برای یک بیمار 
مبتلا به کرونا بیش از ۲۰ میلیون تومان هزینه 
داشت. تازه اگر شانس می آورد و یک بیمارستان 
آن بیمار را بستری می کرد. هنوز از یاد نبرده ایم 
که برخی بیمارستان ها در پیک چهارم و پنجم 
کرونا، مزایده گذاشته بودند و هر بیماری که پول 
بیشتری می داد را بستری می کرد! اما در شرایطی 
که این عضو ستاد ملی مقابله با کرونا باور دارد 
که »کل این یک میلیارد یورو خسارتی بود که 
به بخش درآمدی وزارت بهداشت زده شد چون 
قرار بود از بیماران پول نگیرند!« دهم شهریور 
امسال، ایرج حریرچی، معاون کل سابق وزارت 
بهداشت، اعلام کرد: »۶۱۲ هزار نفر از مردم کشور 
در یکسال اخیر به زیر خط فقر ناشی از پرداخت 
هزینه های درمانی رسیدند.« که بر کسی پوشیده 
نیست که بسیاری از این افراد به دلیل ابتلا به 
کرونا و هزینه های چند ده میلیونی آن به زیر خط 

فقر سقوط کردند. 
  از یاد ببریم که... 

اما با همه این توصیفات، باید این روزها را در 
تاریخ شفاهی ایران ثبت کرد. چون تجربه ثابت 
کرده که هر مدیری پس از اتمام دوره مدیریتش 
پاسخگوی اعمال گذشته اش نخواهد بود. همان طور 
که وزیر سابق گذشته با این حجم از انتقاد، از سوی 
وزیر بهداشت جدید »شهید زنده« نام گرفت و عین 
اللهی باور داشت: »سعید نمکی آبرویش را برای 
نظام گذاشت« درحالی که ۲۷ شهریور امسال و پس 
از پایان فروکش کردن کرونا در پیک پنجم، معاون 
اجتماعی سازمان بهزیستی، از افزایش شمار زنان 
سرپرست خانوار به دلیل جان باختن همسرانشان 
در دوره شیوع کرونا خبرداد و اعلام کرد که »از 
آغاز همه گیری کرونا در کشور، دست کم ۵۱ 
هزار کودک، پدر یا مادر خود را در اثر ابتلا به این 
بیماری از دست داده اند و نیاز به حمایت دارند. 
وی در عین حال گفت که وزارت بهداشت آماری 
درباره خانواده های زن سرپرست و کودکانی که 
بدون سرپرست مانده اند، جهت حمایت در اختیار 
بهزیستی قرار نداده است.« اما این فاجعه انسانی 
پس از دو سال که مسیر زندگی هزاران نفر را برای 
همیشه عوض کرد را فقط باید در تاریخ ثبت کنیم 
و بس و سفره های خالی مردم و بیکاری و... را از 

یاد ببریم. 

گزارش »آرمان ملی« از دو سال نگرانی و بی سرپرست شدن 50 هزار کودک: 

خاطیـان کـرونــا محــاکمــه نشدنـد
   عضو کمیته ملی واکسن کرونا: واکسن چینی جایی تست نشده بود!

آرمان ملی-  منیره چگینی: دو سال از تایید 
اولین ابتلا به کرونا در ایران و شهر قم گذشت و 
تاکنون ۶ میلیون و ۹۱۳ هزار و ۴۲۷ نفر به این 
ویروس مبتلا و ۱۳۴ هزار و ۶0۷ بیمار جانشان را 
از دست داده اند. اما به باور کارشناسان و مردم 
در مدت این دو سال که تعداد کشته های آن از 
نیمی از جنگ 8 ساله ایران و عراق فراتر رفته، 
هنوز سوالات بی پاسخ زیادی در اذهان عمومی 
مردم قرار دارد. از آنجا کـه در کشور ما، مدیران 
ناکارآمد، پس از پایــان دوران مسئولیت شان 
کسی از آنها درباره اتفـــاقات گذشته سوالی 
نمی پرسد، با خود و بـــرای یادآوری اتفاقات 

گذشته، چند سوال مردم را مرور می کنیم.

 تزریق واکسن 
به 12 تا 1۸ ساله ها

وزیر بهداشــت گفت: از حدود دو 
ماه پیش واکسیناسیون گروه سنی 
۱۲ تا ۱۸ سال در کشور آغاز شد و 
تا کنون حدود ۹۰ درصد در این گروه 
سنی، واکسن کرونا را تزریق کرده اند 
که در دنیا بی نظیر است. بهرام عین 
اللهی افزود: واکسیناسیون گروه 
سنی ۵ تا ۱۲ ســال، اخیرا مصوب و 
اعلام شد و مردم برای تزریق واکسن 
به کودکان شان مراجعه می کنند، اما 
تقاضای ما این است که والدین، حتما 
در اسرع وقت نسبت به تزریق واکسن 
کرونا به کودکان شــان اقدام کنند 
چراکه بیماری کودکـــان، همه ما را 
آزار می دهد و در امُیکرون، ۲۰ درصد 
مبتلایان کودک هستند. وی افزود: 
قبلا عنوان می شد که کودکان کرونا 
نمی گیرند، اما این تصور اشتباهی 
بود چراکه در حال حاضر، ۲۰ درصد 
مبتلایان امُیکرون در کشور کودکان 
هستند. خوشبختانه واکسن کرونا به 
مقدار کافی در مراکز واکسیناسیون 
وجود دارد و بنده برای نشان دادن 
اهمیت واکسیناسیون کودکان، نوه ۸ 
ساله ام را برای تزریق واکسن به یکی 

از مراکز واکسیناسیون بردم. 

 آنقدرها  ارز 
برای دارو نداریم

 رئیس سازمان غذا و دارو گفت: 
کمبود داروی برند خارجی که مشابه 
داخلی دارد یا توقف تولید یک داروی 
داخلی که چندین شرکت تولیدکننده 
دیگر دارد، کمبـــود دارویی اطلاق 
نمی شود. بهرام دارایی اظهار کرد: 
مجلس سال گذشته ۲ میلیارد دلار 
برای دارو و تجهیزات کنار گذاشته 
بود که در ۵ ماه نخست امسال مصرف 
شد و برای نیمه دوم سال هیچ ارزی 
نداشتیم. وی با عنوان این موضوع که 
مواد اولیه دارو و نهاده ها کالاهای مهم 
و استراتژیکی هستند که تأمین و تولید 
آنها ۲ تا ۴ ماه طول می کشد، گفت: با 
دستور رئیس جمهوری توانستیم ۷۰۰ 
میلیون دلار ارز بگیریم که از ماه قبل 
تخصیص آن آغاز شد و برای داورهای 
خاص و اولویت دار برنامه ریزی کردیم. 
ما آنقدر ارز نداشتیم که بتوانیم برای 
کمبودهای سه ماه بعد هم برنامه ریزی 
کنیم و کمبودهای بعدی به این موضوع 
اضافه می شود. امیدواریم با تخصیص 
منابع ارزی دیگر بتوانیم این کمبودها 

را تا پایان سال مدیریت کنیم. 

آرمان ملی: سرقت های خـــرد و از لوازم 
عمومی شهرداری، پلیس و اداره بــــرق در 
کلانشهرها همچنان ادامه دارد، در حالــی که 
برخی از این سرقت ها به ظاهرا کوچک هستند، 
می تواند برای تعدادی از شهروندان به قیمت 
از دست دادن جان تمام شود. چندی پیش 
شهرداری تهران اعلام کرد: »طی شش ماهه 
نخست سال جـــاری، بیش از ۲۱۰۰ مورد 
سرقت دریچه فلزی شبکه فاضــلاب رخ داده، 
در حالی  که تعداد سرقـــت دریچه ها در کل 
سال ۹۹، ۲۸۰۰ مورد بوده است« این آمار در 
شرایطی بیان می شود که سقوط شهروندان 
در شبکه فاضلاب شهری، جان هزاران نفر را 
تهدید می کند. چند ماه پیش نیز و در اوج بحران 
کرونا، جانشین پلیس پیشگیری پایتخت اعلام 
کرد: »نوع سرقت با توجه به بافت اجتماعی 
و فرهنگی هر محله متفاوت است. در مناطق 
پایین شهر، سرقت از دریچه های فلزی فاضلاب 
و در مناطق بالاتر سرقت از اماکن بیشتر است.« 
اما سرقت ها آنقدر زیاد شده که حالا مردم 
برای حفظ اموال خود راه هایی پیدا می کنند. 
مثلا روی آیفون حفاظ نصب می کنند! یکی از 
شهروندان می گوید: »در ساختمان ما قبلا در 
طبقه بالا می توانستیم لباس های خیس را برای 
خشک شدن در بالکن بگذاریم اما چند باری 
لباس های روی بند را دزدیدند و دیگر لباس ها را 
بیرون نمی بریم.« اما بخشی از ماجراست و طی 
ماه های گذشته سرقت کارت خوان های بی آرتی، 
 .. میله های فلزی پل ها، صندوق صدقات و.
افزایش داشته و چند روز پیش نیز سقوط ۵ تیر 
چراغ برق، در اتوبان شلوغ آزادگان نیز می رفت 

که چندین تصادف و کشتــه برجای بگذارد. با 
این حال پلیس تهران روز جمعه از بازداشت دو 
نفر خبر داد که با سرقت پیچ های تیرهای چراغ 
برق خبر داد، آن طور که علی همه خانی، پلیس 
راهور تهران گفته: »این حادثه که ساعــت ۹ 
صبح پنج شنبه در مسیر شرق به غرب بزرگراه 
آزادگان رخ داده بود، تلفات جانی نداشت، اما 
منجر به ترافیک سنگین و طولانی مدت در این 
محور شده بود.« بنا به گفته پلیس، این افراد 
اعتراف کرده اند که پیش از این نرده های میانه 
بزرگراه را نیز به سرقت برده اند!. بنا بر اعلام مرکز 
اطلاع رسانی پلیس، »مــال خر« این اموال نیز 

شناسایی و بازداشت شده است. 
  دستگیری سارقان پل وردآورد

اما سقوط تیرهای چـــراغ برق در بزرگراه 
آزادگان در تهران و بازداشت عوامل آن یک روز 
پس از اعلام خبر شناسایی و بازداشت سارقان 

قطعات پل وردآورد در تهران رخ داد. اواخر 
دی ماه امسال بود که حجم زیادی از اتصالات 
پل وردآورد به سرقت رفت و مسئولان شهرداری 
تهران بعدتر اعلام کردند که انجام این عملیات 
یک کار گروهی با استفاده از خودرو و امکانات 
خاص فنی بوده و در صورت عدم اطلاع به هموقع 
از وضعیت این پل، ریزش آن می توانست منجر 
به فاجعه انسانی شود. با این حال حسین 
رحیمی، رئیس پلیس پایتخت روز چهارشنبه، 
از بازداشت ۱۴ نفر در رابطه با این پرونده پیش 
از رسانه ای شدن این موضوع خبر داده و گفته 
بود که سارقان پیمانکاران همان پل بوده اند. وی 
با اشاره به اینکه سرقت علائم و تاسیسات شهری 
در بسیاری موارد توسط پیمانکاران طرف قرارداد 
شهرداری صورت می گیرد گفت: »این افراد در 
زمان بازداشت، عدم پرداخت مطالبات شان را 

به عنوان دلیل این کار اعلام می کنند.«

»آرمان ملی« از افزایش سرقت اموال عمومی گزارش می کند: 

سقوط پنج تیر چراغ برق در اتوبان به دلیل پیچ های ناقابل 
   دو نفر سارق و یک »مال خر« دستگیر شدند! 

نخبگانی که می خواهند 
عضو هیات علمی شوند 

وزیر علــوم، تحقیقات و فناوری، 
تکالیف وزارت علوم برای اجرای 
آیین نامه جذب و نگهداری سرمایه 
انسانی استعــداد برتر و نخبه در 
دستگاه های اجــرایی را اعلام کرد. 
محمدعلی زلفــی گل درباره تکلیف 
وزارت علوم برای اجرای آیین نامه 
جذب و نگهــداری سرمایه انسانی 
استعداد برتر و نخبه در دستگاه های 
اجرایی گفت: این موضوع در هیات 
دولت تصویب شده است و مربوط 
به همه دستگاه های اجرایی است 
وزارت علوم هم یکی از دستگاه هایی 
است که در این زمینــه تکالیفی 
دارد. آن بخشی که به وزارت علوم 
ارتباط دارد این است که نخبگان و 
استعدادهای برتــری که می خواهند 
عضو هیات علمــی شوند نیازی به 
شرکت در فراخوان های جذب هیات 
علمی ندارند. نخبگانی که استخدام 
دریافت  امتیازاتی  نیز  می شوند 

می کنند. 


